
1. Sucht die vier Embleme des Melbourner Stadtwappens. Welche zwei aus den folgenden sechs passen nicht?

Find the four emblems of the traditional Melbourne City Crest. Which two of the following six do not belong? *die Katze/ die Blume*

Wann wurde der Grundstein des Rathauses gelegt?

When was the foundation stone for the Town Hall laid?

8. November 1887

2. Was könnt ihr bei Hugo Boss kaufen? What can you buy at "Hugo Boss"? *Klamotten***3. a) Sucht das deutsche Geschäft - "Braun Büffel".**

Find the German shop. (Tip: It has a colour in it.)

b) Was könnt ihr hier kaufen? *Ledersachen / Handtaschen / Portemonnaies / Brieftaschen*
What can you buy here?

4. a) Bonuspunkte - wenn ihr andere Geschäfte findet, die deutsche oder schweizerische Produkte verkaufen. Schaut die Straße entlang und über die Straße! Macht ein Foto oder Fotos und schreibt die Namen auf!

Bonus points for finding some other shops selling German or Swiss products. Look along the street and across the street. Take a photo or photos and write down the names.

b) Wie heißen die Geschäfte? What are the shops called? *Possible answers: Tag Heuer / Birkenstock / Lindt Café*

5. Was für ein Haus seht ihr auf der linken Seite? "Gewürzhaus"

What type of house do you see on the left hand side?

6. Sucht zwei deutsche Kuchen oder Torten in den Schaufenstern auf der rechten Seite! Schreibt die Namen auf oder macht Fotos!

On the right hand side find two German cakes in the windows. Write down the names or take pictures.
Possible answers: Schwarzwälderkirschtorte / Apfelstrudel /

7. a) Sucht das Geschäft "Watches of Switzerland"!

Find the shop "Watches of Switzerland".

b) Nennt zwei schweizerische Marken!

Name two Swiss brands: *Breitling / Panerai / Piaget / WC Schaffhausen*

Deutsch: Lange und Söhne

Französisch: Cartier

8. a) Schaut nach rechts in die Flinders Lane! Wie heißt das Geschäft auf der rechten Seite mit dem deutschen Namen?

Look to the right down Flinders lane. What is the name of the shop on the right-hand side with a German name? *Schumacher*

b) Was kann man hier kaufen? *Schuhe*

What can you buy here?

9. Findet mindestens 6 Länder, wo Deutsch gesprochen wird!

Find at least 6 countries where German is spoken.

Chile, Czech Republic, Estonia, Hungary, Latvia, Lithuania, Poland, Romania, Slovenia, Germany, Austria, Switzerland

10. Seht die Tafeln von der Schweiz, Deutschland und Österreich näher an! Füllt die Tabelle aus! Schreibt auf Englisch!

Look closely at the boards for Switzerland, Germany and Austria. Fill out the table. Write in English.

Zeitraum (wann?)	Nationalität (wer?)	Einwanderungsgruppe Grund zur Einwanderung (warum?)
1838 -1890	Germans	Religious communities
1840 - 1850	Swiss	Wine grower
1850 - 1860	Swiss, Austrians, Germans	Gold rush migrants
1860 -1914	Germans	Assisted migration, professional workers
1936 - 1942	Austrians, Germans	Refugees from Nazism
1951 to present day	Austrians	Assisted and economic migrants
	Germans	Assisted and skilled migrants, professional workers
	Swiss	Individual migrants, families, skilled migrants

11. Sucht eine interessante Tatsache, die etwas mit der deutschen Sprache zu tun hat! Find one interesting fact which has something to do with German. *Answers will vary*

12. Nennt zwei Geschäfte, die etwas mit Deutsch zu tun haben!

Name two shops which have something to do with German. *Lindt Café / Hophaus*

13. Macht interessante Fotos von deutschen, schweizerischen oder österreichischen Produkten, Schildern, Speisekarten, usw!

Take interesting photos of German, Swiss or Austrian products, signs, menus, etc.